

Title (en)

Process for manufacturing a casting tube

Title (de)

Verfahren zum Herstellen eines Giessrohres

Title (fr)

Procédé pour réaliser un tube de coulée

Publication

EP 1302262 A1 20030416 (FR)

Application

EP 02292501 A 20021010

Priority

- FR 0113058 A 20011010
- FR 0200440 A 20020115

Abstract (en)

Manufacture of a pouring or orifice tube in which a cylindrical metallic ferrule (3) is mounted on a support (4) involves coaxially positioning an internal tube (5) with respect to the ferrule, filling the annular space between the tubes with an effectively dry refractory-sintering compound, and heating the assembly to harden the composition and/or remove all traces of water. The effectively dry refractory-sintering compound comprises a dry binder that self-hardens or hardens when heated. The internal tube used in manufacture is of refractive material, e.g. self-pouring refractive concrete. An Independent claim is given for the manufactured pouring or orifice tube.

Abstract (fr)

On installe sur un support (4), en position sensiblement verticale, une virole métallique (3) sensiblement cylindrique et, à l'intérieur de la virole métallique (3), sensiblement coaxialement à celle-ci, un tube interne (5) de forme sensiblement cylindrique. Puis on introduit entre la surface extérieure (6) du tube interne (5) et la surface intérieure (7) de la virole métallique (3) une composition réfractaire frittante sensiblement sèche comprenant un liant minéral sensiblement sec durcissable à la chaleur ou auto-durcissable. Enfin, on chauffe l'ensemble pour faire durcir la composition durcissable et/ou pour éliminer toute trace d'eau. <IMAGE>

IPC 1-7

B22D 41/52; B22D 41/50

IPC 8 full level

B22D 41/50 (2006.01); **B22D 41/52** (2006.01)

CPC (source: EP)

B22D 41/505 (2013.01); **B22D 41/52** (2013.01)

Citation (search report)

- [XY] US 4323529 A 19820406 - ROBERTS MICHAEL A, et al
- [Y] EP 0178053 A1 19860416 - FOSECO TRADING AG [CH]
- [A] GB 2006411 A 19790502 - GEN REFRACTORIES CO
- [A] GB 2045676 A 19801105 - SANAC SPA
- [A] US 4248815 A 19810203 - BLACKBURN JAMES B, et al
- [A] EP 0198237 A1 19861022 - STEIN REFRACTORIES [GB]
- [A] PATENT ABSTRACTS OF JAPAN vol. 011, no. 372 (M - 648) 4 December 1987 (1987-12-04)
- [A] PATENT ABSTRACTS OF JAPAN vol. 018, no. 449 (M - 1660) 22 August 1994 (1994-08-22)

Cited by

CN112276068A

Designated contracting state (EPC)

BE DE FR IT TR

DOCDB simple family (publication)

EP 1302262 A1 20030416; FR 2830473 A1 20030411; FR 2830473 B1 20050114

DOCDB simple family (application)

EP 02292501 A 20021010; FR 0200440 A 20020115